 光学与电子信息 学院集成电路工程领域、软件工程领域学位硕士研究生课程简介
	课程名称：通信集成电路设计
	课程代码：182.553

	课程类型：□公共课  □专业必修课    █ 专业课程    □其它：           

	考核方式：  考核                            
	教学方式：讲授

	适用领域：集成电路工程硕士、软件工程硕士

	开课学期：   秋季        
	总学时：32
	学分：2

	先修课程要求：

	课程组教师姓名
	职  称
	专  业
	年  龄
	学术方向

	邹志革
	教授
	微电子学与固体电子学
	39
	集成电路设计

	课程负责教师教育经历及学术成就简介：
教育经历：
2003.5  至今

华中科技大学
电子科学与技术系
教师
2004.9 ~ 2008.6  
华中科技大学
电子科学与技术系
获工学博士学位
2000.9 ~ 2003.4 

华中科技大学
电气与电子学院

获工学硕士学位
1998.7 ~ 2000.8

华中科技大学    电气与电子学院

教师
1994.9 ~ 1998.6

华中科技大学    电气与电子学院

获工学学士学位
学术成就：
负责和参与了国家自然科学基金、国家“863”计划项目、湖北省科技攻关计划项目、湖北省自然科学基金项目、武汉市科技攻关计划项目、校级自主创新基金、校交叉基金等各一项，作为项目负责人完成国际、国内企业合作项目近10项，不少项目已经得到产业化验证。在国内外核心期刊上发表论文10余篇，申请发明专利10余项，出版教材1本。负责了省级重点本科教学改革项目一项，负责校级研究生教学改革项目一项，校本科教学改革项目一项。



	课程教学目标：
通过本课程的学习，学生将掌握光通信系统中光收发机中的系统构成，并了解各模块电路的基本构成、设计考虑、电路实例等，重点掌握基于CMOS工艺的光纤通信高速集成电路的设计方法和设计考虑。
通过本课程的学习，开阔学生的学术视野，培养其学术兴趣，使其了解国际上本专业的发展方向，熟悉掌握一些基础的模拟电路模块的设计方法和技巧，提高其分析问题、解决问题的能力以及自我学习的能力。
课程大纲： 
本课程主要讲述光纤通信集成电路设计的基本知识和单元模块，各章节内容如下。
第1章 光纤通信简介 2学时
第2章 基本概念 2学时
第3章 光器件 2学时
第4章 跨阻放大器 4学时
第5章 限幅放大器和输出缓冲器 4学时
第6章 振荡器基础 4学时
第7章 LC 振荡器  4学时
第8章 锁相环 6学时
第9章 时钟与数据恢复 6学时


	教材： 
Behzad Razavi. 光纤通信集成电路设计. 2008，人民邮电出版社


	主要参考书：
Behgad Ragavi: Design of Analog CMOS Integrated Circuits


	课程名称：Design of Integrated Circuits for Communications
	课程代码：182.553

	课程类型：█Secondary-principle Major Basics

	考核方式： Exam                           
	教学方式：Lecturing

	适用领域：IC engineering, Software Engineering

	开课学期： Fall    
	总学时：32
	学分：2

	先修课程要求：None

	课程组教师姓名
	职  称
	专  业
	年  龄
	学术方向

	Zou Zhige
	A. Prof.
	EST
	39
	IC Design

	Course Team Leader Education Experience and Academic Qualification：
Education Experience:
2003.5  Until now 

Department of Electronic of Science & Technology, Huazhong University of Science & Technology, Lecture
2004.9 ~ 2008.6

Department of Electronic of Science & Technology, Huazhong University of Science & Technology, Ph. D
2000.9 ~ 2003.4 

College of Electrical & Electronic, HUST, Master
1994.9 ~ 1998.6

College of Electrical & Electronic, HUST, Bachelor
Academic Qualification：
As the main member of the project team, he takes part in the projects supported by the National High Technology Research and Development Program (863), the National Nature Science Fund and so on. As manager, he has charged in about 10 projects supported by international and national corporations. He has published 8 papers, 4 patents, 1 text-book . He has charged in 3 teaching reform projects supported by Hubei Province and HUST.


	Course Objective：
Through this course, students can understand the system structure of optical transceiver in optical communications systems. Also can understand the basic structure circuit, design considerations, and circuit examples of each module, focus on mastering CMOS-based high-speed optical fiber communication IC design methodology and design considerations.
Course Outline
This course is mainly on the basic knowledge of basic modules of optical communication integrated circuits. Its  contents:
1. Introduction to Optical Communications
2. Basic Concepts
3. Optical Devices
4. Transimpedance Amplifiers
5. Limiting Amplifiers and Output Buffers
6. Oscillator Fundamentals
7. LC oscillators
8. Phase-Locked Loops
9. Clock and Data Recovery


	Reference Books：
Behzad Razavi. Design of Integrated Circuits for Optical Communications. Posts and Telecom Press, 2008.
Behgad Ragavi: Design of Analog CMOS Integrated Circuits



